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У ЦЕНТРІ УВАГИ 
 

21 квітня відбудеться робочий візит в Україну Президента 

Російської Федерації Д. Медведєва 
 
Згідно з домовленостями, досягнутими під час зустрічі Президента України 

В. Януковича з Президентом Російської Федерації Д. Медведєвим у Вашингтоні, 
21 квітня 2010 р. відбудеться робочий візит в Україну (м. Харків) глави Російської 
держави. 

Серед питань, які плануються до обговорення 21 квітня в ході зустрічі 
президентів В. Януковича та Д. Медведєва в Харкові – розвиток кооперації в 
літакобудуванні, актуальні проблеми прикордонного та міжрегіонального 
співробітництва, газові домовленості та умови базування російського флоту в 
Криму. 

Під час візиту відбудеться зустріч Президентів з керівниками прикордонних 
регіонів України та Росії, у ході якої глави держав планують обговорити актуальні 
питання подальшого розвитку українсько-російського міжрегіонального 
співробітництва (Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 16.04). 

 
 
Вітання Президента України В. Януковича віце-президенту 

Національної академії наук В. Гейцю з нагоди 65-річчя 
 
Шановний Валерію Михайловичу! 
 
Сердечно вітаю з нагоди 65-ліття. 
Високо ціную Вас як видатного вченого і громадського діяча. 
Ваші визначні заслуги в галузі макроекономіки, економіко-математичного 

моделювання та прогнозування стали основою стратегії розвитку економіки 
України на довгострокову перспективу. 

Розроблена Вами концепція економічного зростання за умов нестабільності, 
проблеми взаємодії суспільства, держави та бізнесу є особливо актуальними у 
сучасній розбудові нашої держави. 

Нехай Ваш професіоналізм, глибока ерудиція, оптимізм та багатий досвід і 
надалі сприяють процвітанню Батьківщини. 

Бажаю міцного здоров’я, щастя, довголіття та натхнення для нових звершень. 
З повагою Віктор Янукович 
(Офіційне інтернет-представництво Президента України 

(www.president.gov.ua). – 2010. – 20.04).  
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АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС  
 

Ю. Якименко, мол. наук. співроб. 

Перспективы реприватизации в Украине в оценках политиков  

и экспертов 
 
Недавнее решение украинского парламента принять за основу законопроект 

«О возвращении в государственную собственность целостного имущественного 
комплекса общества с ограниченной ответственностью «Херсонский 
машиностроительный завод», внесенный представителями КПУ П. Симоненко и 
Е. Самойлик, стало очередным поводом к продолжению дискуссии о возможности 
национализации и реприватизации украинских предприятий в связи со сменой 
власти в стране. 

Напомним, ООО «Херсонский машиностроительный завод» был создан на 
базе производственных мощностей ОАО «Херсонские комбайны». Позднее на 
этих же активах было создано новое предприятие ООО «Научно-
производственное предприятие «Херсонский машиностроительный завод», 
специализирующееся на производстве сложной сельскохозяйственной техники 
(завод является единственным в Украине производителем зерноуборочных 
комбайнов «Славутич»). ХМЗ входит в структуру ООО «НПП «БелоцерковМАЗ» 
(Белая Церковь), соучредителем которого является член Партии регионов             
А. Олийнык.  

С начала февраля 2009 г. работники ХМЗ проводили неоднократные акции 
протеста, требуя выплаты 5,5 млн грн долгов по зарплате. В ходе акций рабочие 
захватывали административное здание завода, а также одно из помещений ОГА. 

В документе, разработанном депутатами-коммунистами, предлагается 
поручить Кабинету Министров Украины осуществить мероприятия по 
возвращению активов завода по производству комбайнов в госсобственность, а 
также предусмотреть в госбюджете-2010 средства на эти мероприятия. 

В объяснительной записке к законопроекту отмечается, что «с нарушением 
требований законодательства Украины из государственной собственности были 
отчуждены пакеты акций ОАО «Херсонские комбайны», предприятие доведено до 
банкротства, а государству нанесены значительные убытки». Постановлением 
Хозяйственного суда Херсонской области от 26 августа 2003 г. предусмотрено 
восстановить Фонд государственного имущества Украины в реестре владельцев 
именных ценных бумаг ОАО «Херсонские комбайны» как владельца 50 % + 1 
акция. Но решение суда не было выполнено.  
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«Сегодня на Херсонском машиностроительном заводе сложилась 
критическая ситуация: производство остановлено, заработная плата не 
выплачивается, остановлены все отчисления в бюджет и Пенсионный фонд. Но ни 
владельцы ХМЗ, ни нынешняя власть не принимают никаких мер для того, чтобы 
вдохнуть в завод новую жизнь», – подчеркивают авторы законопроекта. По их 
словам, «новые владельцы теперь пытаются залезть в карман к государству, 
прикрываясь лозунгами поддержки отечественного производителя. Но если и 
выделять бюджетные средства на поддержку производства украинских комбайнов, 
то лишь при условии государственной собственности предприятия».  

С инициативой возвращения предприятия в госсобственность ранее 
выступала Херсонская ОГА, в частности, её председатель Б. Силенков. О 
необходимости передачи предприятия в госсобственность заявляли также 
депутаты ВР Ю. Одарченко (БЮТ) и А. Найденов (КПУ), а также Ю. Тимошенко, 
которая еще в прошлом году, занимая пост главы правительства, заявляла что 
Фонд госимущества подал иски в судебные инстанции с целью возврата завода 
государству. «Этот завод нужно возвращать государству и наводить там порядок. 
Мы сейчас обратились в суд, и хотим этот завод вернуть государству. То, что с 
этим заводом сделала Партия регионов, – это является примером того, как не 
нужно работать», – сказала Ю. Тимошенко. 

Дело о банкротстве ОАО «Херсонские комбайны», на базе которого позже 
был создан ХМЗ, было рассмотрено недавно временной следственной комиссией 
ВР по вопросам расследования нарушения законодательства при отчуждении 
пакетов акций «Украгромашинвеста» и доведения до банкротства ОАО 
«Херсонские комбайны», внесшей на рассмотрение парламента проект 
постановления об утверждении ее отчета. 

По мнению депутатов от БЮТ во главе с Ю. Одарченко, отчуждение пакета 
акций ОАО «Херсонские комбайны» из уставного фонда лизинговой компании 
«Украгромашинвест» произошло незаконно. Кроме того, депутаты отмечают, что 
после отчуждения акций «Херсонских комбайнов» в пользу компании связанной с 
корпорацией «Интерпайп», последняя создала ситуацию искусственного 
банкротства АО. Также ВСК считает, что дальнейшее утверждение в 2007 г. 
мирового соглашения в рамках дела о банкротстве «Херсонских комбайнов» и 
отбор инвестора для предприятия в лице ООО «Херсонский машиностроительный 
завод» произошел с нарушением норм законодательства. В частности, отмечается, 
что отбор инвестора произошел без соответствующего конкурса, при этом условие 
мирового соглашения о погашении долгов АО в обмен на все ликвидное 
имущество, переданное в уставный фонд «Херсонского машиностроительного 
завода», являлось неадекватным.  

Характерно, что решение парламента по поводу возвращения в 
госсобственность ХМЗ было принято через несколько дней после заявлений 
нового Президента В. Януковича, в своей инаугурационной речи осудившего 
пройденный Украиной путь «первичного накопления капитала, то есть так 
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называемого «дикого капитализма», который, по мнению Президента, помешал 
стране двигаться в направлении постиндустриального общества ХХI века. 
Впрочем эксперты не связывают эти события напрямую, напоминая, что еще до 
победы на президентских выборах В. Януковича, представители ПР 
декларировали отказ от практики реприватизации, негативно влияющей, по их 
мнению, на инвестиционную привлекательность украинской экономики. В 
частности об этом заявляла депутат фракции Партии регионов, на тот момент 
министр экономики оппозиционного кабинета министров И. Акимова. По ее 
словам, отказ от практики реприватизации предприятий является одним из 
важнейших условий восстановления доверия бизнеса и инвесторов к властям. 
«Первый шаг – нужно запретить саму идею, мысль о реприватизации. Без этого 
никакой международный бизнес в Украину не придет», – сказала она.  

В то же время ряд политических сил накануне выборов высказывались за 
необходимость справедливой реприватизации госимущества. В частности, об этом 
заявляла кандидат в президенты Украины, лидер Народно-демократической 
партии Л. Супрун. «Нужно восстановить все приватизационные сертификаты, дать 
им реальную оценку и провести приватизацию госимущества открыто, прозрачно, 
с жестким народным контролем. Сегодняшняя олигархия и власть, которую она 
поставила, чтобы держать народ «в узде», вряд ли пойдет на это добровольно. В 
таком случае вопрос о реприватизации нужно вынести на всенародный 
референдум», – заявляла она. По ее мнению, деньги от приватизации 
государственного имущества должны идти напрямую каждому гражданину 
пропорционально на отдельно открытые для этого счета. «Именно таким образом 
можно будет остановить парочку «незаконная приватизация» и «коррупция». 
Суды в сегодняшних условиях в этом вопросе не арбитры: страна нуждается в 
масштабном реформировании власти и последующих реформах судебной системы 
и всей государственной машины контролирующих органов», – заявляла кандидат 
в Президенты. И хотя такую риторику эксперты были склонны расценивать как 
сугубо предвыборную, определенное направление развитию общественной 
дискуссии по этому вопросу она все-таки дала. 

Сегодня представители коалиции утверждают, что реприватизации в этом 
году не будет. «Никакой дурак-инвестор не прийдет вкладывать деньги, если 
завтра их заберут, – говорит депутат ВР М. Чечетов. – Должна быть гарантия 
неприкосновенности частной собственности… Никаких переделов не будет». 

В то же время депутат парламента, бывший глава Фонда госимущества            
А. Бондарь считает, что никакой связи между возвратом в госсобственность ХМЗ 
и высказыванием В. Януковича о «диком капитализме» нет. По его словам, после 
того, как работники ХМЗ, возмущенные невыплатой зарплаты, захватили 
предприятие и выдвинули свои требования, в Верховной Раде была создана 
временная следственная комиссия, которая тщательно расследовала историю 
продажи комбайнового завода. Все сошлись во мнении, что она была незаконной, 
и это подтвердили все опрошенные комиссией руководители соответствующих 
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ведомств. «Это абсолютно судебное дело, которое должно решаться по иску 
Кабмина и Фонда госимущества. Если предположить, что суды нормально себя 
поведут, то никаких законов по этому поводу принимать не нужно. Тем более что 
закон, состоящий из одного предложения, предписывающего Кабмину вернуть 
завод в госсобственность, – это не закон, а скорее поручение», – считает            
А. Бондарь. «Когда принимаются популистские решения, все почему-то голосуют. 
А я, выступая в парламенте, сказал, что этот закон принимать нельзя, потому что 
он абсолютно ничего никому не дает. А вред приносит тем, что мы таким актом 
вроде бы узакониваем национализацию», – заявляет депутат.  

Глава парламентского Комитета по вопросам промышленной и регуляторной 
политики и предпринимательства Н. Королевская, комментируя решение ВР о 
принятии в первом чтении законопроекта о возвращении в госсобственность ХМЗ, 
заявила, что национализация Херсонского машиностроительного завода – 
ненужный и опасный прецедент. «Принимая подобные решения, необходимо 
тщательно взвешивать необходимость и последствия. В данном случае сделан 
ошибочный выбор», – подчеркнула Н. Королевская. «Государство должно 
научиться поддерживать проблемные предприятия и отрасли, не прибегая к 
радикальным шагам. Правительство Ю. Тимошенко на протяжении последних 
полутора лет продемонстрировало, как с помощью исключительно рыночных 
механизмов можно реанимировать целые отрасли», – считает Н. Королевская. По 
ее мнению, по отношению к инвестору необходимо действовать строго в рамках 
действующего правового поля. В случае же, если собственник по каким-то 
причинам не выполняет инвестиционные обязательства, государство должно 
действовать строго в рамках действующих законов и нормативных актов. 
Разумеется, реприватизация влияет на инвестиционную привлекательность 
страны, считает Н. Королевская. Такие шаги отпугивают инвесторов, в то время 
как перед Украиной стоит задача изменить имидж отечественной экономики. 
Таким образом, одной рукой депутаты парламента борются за повышение 
инвестиционной привлекательности страны, а другой – голосуют за 
законопроекты, отпугивающие инвесторов. 

По мнению директора Международного института приватизации, 
собственности и инвестиций А. Рябченко, Украина в ближайшие годы будет 
вынуждена построить надежную и жизнеспособную законодательную систему 
гарантирования прав собственности, которая будет защищать каждого. Эксперт 
подчеркивает, что большой бизнес, который в период «дикости» получил большие 
объемы собственности, сегодня начинает строить новые, цивилизованные правила 
игры. В противном случае его капитализация значительно уменьшится, поскольку 
мировое сообщество считается только с теми, кто готов работать по правилам 
честной и прозрачной конкуренции.  

Вице-президент Альфа-банка Р. Шпек также считает, что отход от «дикого 
капитализма» должен также происходить без национализации предприятий, 
«потому что ничего хорошего это стране не принесет». По его мнению, налоговая 
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система должна способствовать развитию приоритетных отраслей отечественного 
производства, а сегодня она исполняет лишь фискальную роль – любым образом 
получить налоги от бизнеса заранее. 

Что касается рисков, связанных с возможными реприватизационными 
процессами в стране, то по мнению экспертов, в этом случае рискуют и нанятые 
работники, для которых в условиях кризиса главной проблемой является 
сохранение рабочих мест, и средний бизнес, во многом завязанный на услуги 
бюджету и крупнейшим компаниям. Дальнейшая приватизация станет 
предпосылкой для получения кредитов международных финансовых организаций 
и привлечения частных инвестиции в Украину, в то время как возврат государству 
(пусть даже только нерентабельных) предприятий может стать преградой на пути 
этих кредитов и вызвать недоверие потенциальных инвесторов, считает 
большинство обозревателей. 

Тем временем правительство демонстрирует некоторые шаги, 
свидетельствующие о заострении внимания к вопросам выполнения 
собственниками инвестиционных обязательств. Кроме того, Кабмин намерен 
расширить перечень объектов, не подлежащих приватизации. 

Напомним, что недавно украинское правительство предложило внести 
Государственную холдинговую компанию «Титан Украины в перечень объектов, 
не подлежащих приватизации. 

 Кроме того, Кабмин решил добиваться возвращения в госсобственность 
комплекса Кременчугского нефтеперерабатывающего завода, принадлежащего 
ЗАО Укртатанафта. Как сообщают СМИ, Минтопэнерго обратилось в Высший 
хозсуд с требованием забрать целостный имущественный комплекс завода у 
группы «Приват». Обозреватели прогнозируют, что судебные разбирательства по 
этому поводу будут продолжаться, поскольку это выглядит дружественным шагом 
по отношению к российским партнерам, с которыми сейчас ведутся переговоры о 
снижении цены газа.  

Внимание прессы вновь оказалось привлечено и к ситуации на 
«Криворожстали», которая, как заявляют некоторые обозреватели, вновь может 
сменить владельца. 

Напомним, что впервые «Криворожсталь» была приватизирована 
правительством В. Януковича в 2004 г. Однако после оранжевой революции 
результаты конкурса были аннулированы и предприятие было продано повторно. 
С очередной сменой власти вопрос о прозрачности продажи «Криворожстали» 
может вновь стать актуальным. 

Эксперты подчеркивают, что с начала 2010 г. цена акций «Криворожстали» 
повысилась на 30 %. Бумаги резко возросли в цене, так как в последние месяцы 
малоизвестные компании, действующие, по оценкам некоторых специалистов, в 
интересах группы «Приват» проводили их активную скупку. Доля в акционерном 
капитале комбината может дать возможность «Привату» влиять на его 
управление. Возможно в группе «Приват» рассчитывают, что новое правительство 
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инициирует повторную приватизацию предприятия, и тогда группа, как один из 
действующих собственников, сможет требовать права первоочередного выкупа 
акций комбината. 

В начале апреля в Киеве представители профсоюза предприятия провели 
пресс-конференцию, где заявили, что индийский собственник комбината не 
выполняет условия, выдвинутые ему при продаже «Криворожстали». 

«Транснациональный собственник не выполняет ряд инвестиционных 
обязательств... В частности, это касается повышения заработной платы... Уровень 
фактической зарплаты существенно отстает от размера зарплаты, 
предусмотренной в инвестиционных обязательствах... Точно также сократилось 
строительство жилья для работников предприятия. Это также было одним из 
основных инвестиционных обязательств... Если будет назначена государственная 
проверка с привлечением независимых экспертов, то картина по невыполнению 
инвестиционных обязательств транснациональным собственником будет намного 
шире и больше», – заявил глава профкома «Арселор Миттал Кривой Рог» Ю. 
Бобченко.  

«Здесь политики никакой нет. Нам все равно, какой будет собственник... Но 
если не выполняются инвестиционные обязательства, то Фонд госимущества 
должен выставлять штрафы... Если собственник и далее не будет выполнять эти 
условия, то, очевидно, нужно ставить вопрос о смене собственника», – говорит 
глава профкома предприятия. 

Как видим, смена власти в стране закономерно вызывает и дискуссию о смене 
собственников ключевых промышленных предприятий. Как далеко в этом 
направлении зайдет правительство, покажет время. Однако кардинальных перемен 
в отношениях государства и бизнеса пока ожидать не приходится, ведь в 
нарушении существующего относительного равновесия в этой сфере не 
заинтересована ни одна из сторон. 

 
 

АКТУАЛЬНА ПРЕС-КОНФЕРЕНЦІЯ 
 

С. Горова, влас. кор.  

Коммунальные протесты в Украине – возможная реальность?.. 
 

Вероятность коммунальных протестов в Украине очень высока. Об этом на 
пресс-конференции в информационном агентстве УНИАН заявил лидер 
Всеукраинского общественного движения «Коммунальный фронт» В. Яковенко.  

Основанием для такого утверждения послужил проведенный 
«Коммунальным фронтом» анализ доходов населения и затрат на коммунальные 
услуги в России, Киргизстане и Украине (сравнение проводилось для простой 
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хрущевской квартиры 50 кв. м с двумя проживающими в ней людьми без учета 
электропотребления из-за субъективности объемов энергопотребления для каждой 
семьи), а также – темпы роста тарифов в этих странах. 

В соответствии с результатами проведенного анализа, в России граждане 
живут более зажиточно и при этом платят от 10 % до 20 % своего 
среднемесячного дохода по коммунальным платежам. В городах, где 
коммунальные тарифы стали причиной общественного недовольства, их оплата 
требовала порядка 30–35 % семейного бюджета. При этом темп роста тарифов в 
этих городах составил 25–30 % в год, в то время как для основной массы 
российских городов такой рост был на уровне 10 %. 

В Киргизстане до поднятия цен на коммунальные услуги ситуация была 
схожа с нынешним положением в Украине. В столице республики г. Бишкек 
нагрузка была аналогичной киевской – около 15 %. В других городах Киргизстана, 
таких как Ош, Такмак, Талас, – около 35 %. В украинских городах областного 
значения ситуация в среднем похожа, но в отдельных случаях коммунальные 
платежи уже «съедают» до половины среднего дохода. В Киргизстане бурный 
протест, перешедший в последствии в революцию, был спровоцирован резким 
единоразовым скачком коммунальных тарифов вдвое на фоне общего 
политического недовольства в стране и низкого уровня доходов населения. «Если 
в Украине правительство примет решение повышать коммунальные платежи, то 
также можно ожидать антиправительственные акции. На сегодняшний день 
правительству следует принимать во внимание ситуацию, которая произошла в 
России и Киргизии, закрыть вопросы, которые касаются повышения тарифов. 
Потому что сегодня, на фоне экономического кризиса и ухудшения 
благосостояния людей, повышение тарифов для правительства будет 
самоубийством», – подчеркивал В. Яковенко.  

Он также обратил внимание журналистов на то, что в Киеве команда            
Л. Черновецкого идет на рискованный эксперимент. Планы, пусть даже и 
постепенного, увеличения тарифов в течение года более чем в 2 раза, могут 
возмутить многих киевлян и вылиться в достаточно серьезные протестные акции. 
По новым тарифам расценки на коммунальные услуги в Киеве увеличатся 
следующим образом: холодная вода – до 2,54 грн за 1 куб. м (сейчас 0,94 грн); 
водоотвод холодной и горячей воды – до 2,16 грн за 1 куб. м (сейчас 0,54 грн); 
централизованное отопление – до 3,14 грн за 1 куб. м (сейчас 1,60 грн); горячая 
вода (с учетом стоков) – до 18,78 грн за 1 куб. м (сейчас 7,38 грн). Соответственно, 
вместо 300 грн жители двухкомнатной квартиры будут отдавать уже до 600 грн. 
«Если эта затея пройдет и киевские власти не будут остановлены, наверное, будет 
сценарий достаточно простой – под предлогом народного недовольства будут 
объявлены внеочередные выборы мэра и выборы в городской совет», – 
спрогнозировал В. Яковенко. 

Лидер «Коммунального фронта» считает, что Украина обречена на 
коммунальные протесты. Вопрос только в том, когда они пройдут: после 
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повышения тарифов или же через полгода, когда начнется отопительный сезон и 
коммунальные предприятия признаются, что не могут обеспечивать население 
полноценными коммунальными услугами. 

В. Яковенко также обращал внимание журналистов на то, что тарифно-
коммунальные акции протеста несут в себе угрозу национальной безопасности 
Украины. «Я хочу сконцентрировать ваше внимание на Крымском полуострове, 
на Севастополе, Симферополе, где очень сильны пророссийские настроения и где 
любое повышение тарифов, либо любые аномалии, связанные с жилищно-
коммунальной сферой, очень болезненно воспринимаются населением и этим 
могут воспользоваться политические силы, политики не в интересах Украины», – 
считает лидер Всеукраинского общественного движения «Коммунальный фронт». 

 
(Інформація СІАЗ) 

 

 ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА 
 
Голова Верховної Ради України В. Литвин вважає, що не можна 

протиставляти дві події – Велику Вітчизняну війну та Другу світову війну. 
«Якщо не було Другої світової війни, то що тоді відбувалось з вересня 1939 по 
червень 1941 р.? Я не розумію тих, хто у своїх намаганнях прислужитися, 
сподобатися переступає межу. Вважаю, що тему війни пора припинити 
політизувати», – зазначив В. Литвин (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(www.rada.gov.ua). – 2010. – 19.04). 

*** 
Відбулася зустріч Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини 

Н. Карпачової з Надзвичайним і Повноважним Послом Китайської Народної 
Республіки в Україні Чжоу Лі у зв’язку з завершенням його дипломатичної місії 
в Україні (ІМК (www.intermedia.org.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Верховна Рада прийняла Закон, який стимулює виробників молока 
випускати високоякісну продукцію.  

Так, Закон «Про внесення змін до закону «Про молоко та молочні продукти» 
(щодо відповідності якості та безпеки молочних продуктів показникам, які 
встановлені законодавством і стандартами України) (законопроект № 923 від 17 
лютого 2010 р.) вводить держдотації на виробництво молока сорту «екстра» у розмірі 
25 %, молока вищого гатунку – 20 % до закупівельної ціни.  

Також Законом уточнюються визначення «молочна сировина», «молочні 
продукти», «традиційні молочні продукти», «упаковка», «переробне 
підприємство» і т. ін.  

Також конкретизуються вимоги до показників якості та безпеки молока, 



 11

молочної сировини та молочних продуктів (Офіційний сайт Верховної Ради 
України (www.rada.gov.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Комітет у справах пенсіонерів, ветеранів та інвалідів рекомендує 
парламенту прийняти за основу і в цілому проект закону про внесення змін до 
Закону «Про увічнення Перемоги у Великій Вітчизняній війні 1941–1945 років» 
(щодо порядку офіційного використання копій Прапора Перемоги).  

Зокрема, проектом пропонується додати до ст. 2 чинного Закону положення 
щодо того, що серед основних форм увічнення Перемоги та подвигу народу-
переможця є офіційне використання копій Прапора Перемоги під час урочистих 
заходів, присвячених Дню Перемоги, а також офіційний підйом у День Перемоги 
копій Прапора Перемоги на будинках (щоглах, флагштоках) поряд з Державним 
прапором України (Офіційний сайт Верховної Ради України (www.rada.gov.ua). 
– 2010. – 19.04). 

 
*** 

Комітет з питань будівництва, містобудування і житлово-комунального 
господарства та регіональної політики рекомендує парламенту відхилити 
проект закону про внесення змін до Закону «Про житлово-комунальні послуги» 
(щодо застосування пільгового тарифу на житлово-комунальні послуги). 

Під час обговорення було акцентовано увагу на висновку Головного науково-
експертного управління Апарату Верховної Ради України, яке пропонує відхилити 
законопроект, оскільки реалізація законодавчої ініціативи може призвести до 
необхідності додаткових фінансових витрат бюджетних коштів. Крім того, у 
чинному Законі «Про житлово-комунальні послуги» вже містяться положення, 
якими передбачається механізм забезпечення своєчасної оплати споживачами за 
надані житлово-комунальні послуги – відповідно до ст. 20 споживач зобов’язаний 
оплачувати житлово-комунальні послуги у строки, встановлені договором або 
законом (Офіційний сайт Верховної Ради України (www.rada.gov.ua). – 2010. – 
19.04). 

 
*** 

Комітет ВР з питань промислової і регуляторної політики та 
підприємництва провів круглий стіл, під час якого було обговорено питання 
підвищення конкурентоспроможності підприємств гірничо-металургійного 
комплексу та вугільної галузі України. 

На засіданні було презентовано проект закону «Про підвищення 
конкурентоспроможності підприємств гірничо-металургійного та хімічного 
комплексів». Проектом, зокрема, запропоновано надати право цим підприємствам 
залучати кредитні ресурси під державні гарантії. 

Запропоновані заходи, вважають народні депутати, нададуть можливість 
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запобігти відволіканню обігових коштів у підприємств на суму майже 400 млн грн 
на місяць та за рахунок цього підвищити рівень розрахунків грошовими коштами з 
постачальниками ресурсів та з бюджетом, продовжити впровадження 
інноваційних програм з усіма відповідними позитивними наслідками для 
економіки України. 

З метою створення умов для підвищення конкурентоспроможності 
підприємств гірничо-металургійного та хімічного комплексів, проведення 
структурної перебудови цих базових галузей економіки, прискорення технічного 
та технологічного переоснащення виробництв, впровадження сучасних енерго- та 
ресурсоощадних технологій, зниження забруднення довкілля та перехід на нові 
стандарти з охорони довкілля та ресурсозбереження законопроектом вносяться 
відповідні зміни до чинних законодавчих актів (Офіційний сайт Верховної Ради 
України (www.rada.gov.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

У Верховній Раді зареєстрований законопроект, яким дозволяється 
провадження судочинства російською мовою. Авторами документа є 
«регіонали» В. Колесніченко і С. Ківалов, повідомляє сайт парламенту. 

Згідно з пояснювальною запискою до документа, «законопроектом 
пропонується надати право на використання в судовому процесі російської мови 
за заявою та згодою сторін».  

«Здійснення судочинства виключно державною мовою створює перешкоди, а 
іноді й унеможливлює судовий захист прав та охоронюваних законом 
інтересів...наслідком чого є фактичне встановлення мовного цензу на право 
судового захисту», – ідеться в записці.  

«Внесення змін до закону про судоустрій щодо провадження судочинства 
державною та російською мовами є необхідним для реалізації загальновизнаного 
права кожної особи на ефективний судовий захист», – вважають автори 
законопроекту (Українська правда (http://www.pravda.com.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Народний депутат України від Партії регіонів О. Плотніков прогнозує, 
що 27 квітня відбудеться прийняття програми соціально-економічного 
розвитку України на 2010 р. з доповненнями.  

За словами О. Плотнікова, програма соціально-економічного розвитку на 
2010 р. спеціально була прийнята тільки в першому читанні для того, щоб дати 
змогу всім, у тому числі опозиції, внести свої зміни і доповнення до цієї програми.  

О. Плотніков нагадав, що урядова програма соціально-економічного розвитку 
на 2010 р. є антикризовою програмою, в якій дається оцінка стану в країні за         
2009 р., є перелік антикризових заходів, зокрема прийняття бюджету та 
нормалізація банківської сфери, а також пріоритети діяльності Кабінету Міністрів 
(ІМК (www.intermedia.org.ua). – 2010. – 19.04). 
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*** 

Закон о государственном бюджете Украины на 2010 г. может быть 
принят 29 апреля. Такой прогноз озвучили в Партии регионов.  

 «Скорее всего, 27 апреля будет первое чтение», – сказал член фракции 
Партии регионов А. Плотников. В то же время, по его словам, возможно, что 
первое и второе чтение законопроекта состоится 29 апреля. 

При этом А. Плотников подчеркнул, что «в бюджете будут реализованы те 
социальные расходы, которые были обещаны». 

Вместе с тем министр экономики оппозиционного правительства, член 
фракции БЮТ А. Павловский заявил, что Бюджетный кодекс предусматривает, 
что законопроект о госбюджете проходит в парламенте первое, второе и третье 
чтение, и только после этого он может быть принят в целом как закон. 

По его словам, подготовка закона о госбюджете является прерогативой 
власти, и оппозиция, скорее всего, не будет готовить альтернативный проект, 
однако будет вносить свои предложения и замечания к отдельным разделам этого 
документа (Утро-Украина (www.utro.ua). – 2010. – 20.04). 

 
*** 

Народний депутат України від фракції БЮТ О. Ляшко прогнозує, що 
найближчим часом відбуватиметься розвінчання ілюзій щодо планів нової 
влади здійснювати реформи.  

«Коли вони йшли до влади, вони дуже багато обіцяли – і підвищення пенсій, і 
заробітних плат, і соціальних стандартів, а прийшли до влади – тепер недолуго 
виправдовуються, що ці законопроекти були зареєстровані у 2008 р., а зараз немає 
потреби їх розглядати», – додав він.  

Він, зокрема, зазначив, що уряд М. Азарова в цьому році планує скоротити 
видатки на дорожнє будівництво до 9 млрд грн проти 12 млрд грн у кризовому 
2009 р.  

О. Ляшко також нагадав, що минулого пленарного тижня правляча коаліція 
відмовилася підтримати ряд соціальних законопроектів, зокрема, законопроект 
про відновлення виплати компенсації за втрачені заощадження вкладникам 
Ощадбанку СРСР. У цьому році вже можна було б, так, як це робив уряд             
Ю. Тимошенко, кілька мільярдів спрямувати на виплату заощаджень», – 
переконаний він.  

Депутат додав, що правляча коаліція також відмовилася підтримати 
законопроект про встановлення пенсії педагогічним і науково-педагогічним 
працівникам на рівні 90 % від їхньої заробітної плати (ІМК 
(www.intermedia.org.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Голова підкомітету з питань контролю над реформуванням органів по 
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боротьбі з організованою злочинністю і корупцією, народний депутат В. Ар’єв 
(НУ – НС) зареєстрував законопроект «Про внесення змін до Закону “Про 
прокуратуру” (щодо скасування пільг)». 

Він пропонує позбавити прокурорів і слідчих прокуратури права на 
отримання житлової площі в першочерговому порядку, а місцеві ради – права 
продавати співробітникам прокуратури житлові приміщення з 50-відсотковою 
знижкою. Автор законопроекту також наполягає на скасуванні норми про 
відповідальність прокурорів і слідчих за неналежне виконання службових 
обов’язків тільки відповідно до дисциплінарного статуту прокуратури. 

 Депутат пропонує встановити пенсійне забезпечення співробітників 
прокуратури відповідно до Закону «Про загальнообов’язкове пенсійне 
страхування» (на сьогодні прокурори і слідчі мають право на пенсію за вислугу 
років незалежно від віку, крім того, у Законі «Про прокуратуру» прописаний 
особливий порядок пенсійного забезпечення її працівників). «Метою прийняття 
цього законопроекту є скорочення додаткових пільг, які не надають переваг для 
безпосереднього забезпечення діяльності прокуратури, а також посилення 
відповідальності прокурорів і слідчих», – пояснив В. Ар’єв. 

 Голова Комітету Верховної Ради з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності В. Швець назвав пропозицію В. Ар’єва 
необґрунтованою. «Якщо ми підемо шляхом ліквідації пільг, то в прокуратурі 
взагалі не залишиться більш-менш компетентних і кваліфікованих 
співробітників», – заявив він (Фундацiя «Вiдкрите суспiльство» 
(http://deputat.org.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Голова Комітету Верховної Ради України з питань національної безпеки і 
оборони А. Гриценко звернувся до Генерального прокурора України з 
пропозицією провести перевірку правових підстав надання пільг щодо оплати 
за користування об’єктами державної власності, медичного, побутового та 
іншого обслуговування посадових осіб та, на підставі результатів такої 
перевірки, винести протести на акти, що суперечать чинному законодавству.  

А. Гриценко також 15 квітня направив подібне звернення до голови 
Головного контрольно-ревізійного управління, відповіді на яке поки що не 
надійшло (ІМК (www.intermedia.org.ua). – 2010. – 19.04). 

 

ВИКОНАВЧА ВЛАДА 
 

18 квітня Президент України віддав останню шану Президенту Польщі 
Л. Качинському, його дружині та іншим загиблим в авіакатастрофі під 
Смоленськом. 

Глава держави висловив співчуття від імені українського народу родичам і 
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близьким Леха і Марії Качинських, а також керівництву Польщі і всьому 
польському народові. «Це велика втрата. У ці важкі дні ми в жалобі разом з 
польським народом», – сказав В. Янукович. 

За його словами, Україна запам’ятає Л. Качинського як державного діяча, що 
відкрив якісно нову сторінку у відносинах двох країн (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 18.04). 

 
*** 

Президент України В. Янукович провів зустріч з колишнім віце-канцлером 
і міністром закордонних справ Німеччини Й. Фішером. 

Президент обговорив з Й. Фішером підсумки своєї зустрічі з Федеральним 
канцлером Німеччини А. Меркель, яка відбулася у Вашингтоні під час Саміту з 
питань ядерної безпеки. 

«У нас чудовий контакт, який ми ніколи не втрачали, тому що Німеччина для 
України – це надійний партнер, це країна, яка вклала найбільше інвестицій у 
розвиток економіки нашої держави», – сказав глава держави (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 16.04). 

 
*** 

Президент Украины В. Янукович намерен посетить Страсбург (Франция) 
для участия в весенней сессии Парламентской ассамблеи Совета Европы, 
которая пройдет с 26 по 30 апреля. Об этом говорится в сообщении пресс-
службы ПАСЕ. 

Согласно сообщению, ожидается, что В. Янукович выступит на заседании, но 
дата прибытия Президента еще должна быть подтверждена украинской стороной. 

Как сообщалось, 28 апреля ПАСЕ заслушает доклад о голодоморе на территории 
бывшего СССР в 1932–1933 гг. Также ассамблея рассмотрит избрание вице-
президента от Украины 26–30 апреля (Перший Діловий канал (www.fbc.net.ua). – 
2010. – 16.04). 

 
*** 

Президент України В. Янукович звернувся з листом до Голови Верховної 
Ради України В. Литвина з проханням вжити заходів для прискорення 
підготовки Закону «Про здійснення державних закупівель». 

«З огляду на неприпустимість зволікання з урегулюванням на законодавчому 
рівні питань здійснення закупівель товарів, робіт і послуг за державні кошти 
прошу вжити заходів для прискорення підготовки зазначеного Закону з 
пропозиціями Президента України у головному комітеті та його невідкладного 
розгляду парламентом», – наголосив глава держави (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 16.04). 

 
*** 
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Президент України В. Янукович провів зустріч з головами обласних 
державних адміністрацій. 

«Велика перерва у розвитку регіонів, що тривала кілька останніх років, 
завершилася», – сказав Президент. 

Глава держави наголосив на кількох важливих для регіонів питаннях. Перше 
з них – забезпечення зростання аграрного виробництва. Президент запевнив, що 
селяни цього року можуть розраховувати на допомогу держави у придбанні 
пально-мастильних матеріалів і добрив. 

Президент також наголосив на необхідності створення муніципальних фондів 
і використання муніципальних кредитів для розвитку регіонів. 

Крім того, В. Янукович дав вказівки щодо підготовки до Євро-2012. 
Особливо глава держави акцентував увагу на проблемах, які є у Києві та Львові.  

На зустрічі також було порушено ще цілу низку питань – про 
енергозабезпечення, про оплату за спожитий газ, про впровадження у 
комунальному господарстві країни нових технологій тощо. Відбулося коротке 
ділове обговорення проблем, які треба вирішувати у першу чергу, зроблено 
висновки та дано чіткі рекомендації (Офіційне інтернет-представництво 
Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 15.04).  

 
***  

Президент В. Янукович подведет итоги своего 50-дневного пребывания на 
посту главы государства в четверг, 22 апреля, на встрече с региональными 
журналистами в Киеве. Об этом сообщила заместитель главы Администрации 
Президента Украины А. Герман в понедельник, 19 апреля.  

По ее словам, Президент приглашает региональных журналистов, которым 
расскажет о реализации своих планов за прошедшие 50 дней, «что удалось 
сделать, а что нет». Кроме того, В. Янукович сообщит о своих дальнейших планах 
(Сегодня (http://www.segodnya.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Президент В. Янукович призначив В. Горбаля головою Львівської обласної 
державної адміністрації. Відповідний указ, підписаний В. Януковичем у 
вівторок, 20 квітня, оприлюднено на сайті Президента. 

Своїм іншим указом В. Янукович звільнив М. Кмітя з посади Львівського 
губернатора «у зв’язку із закінченням строку повноважень Президента». 

В. Горбаль народився у Львові. Здобув популярність як голова правління 
ВАТ АБ «Укргазбанк». Із 2002 р. – почесний президент банку. Народний депутат 
IV, V і VI скликань. 

Був головою київського осередку Партії регіонів (Українська правда 
(http://www.pravda.com.ua). – 2010. – 20.04). 

 
*** 
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Президент Украины В. Янукович назначил шесть новых членов Совета 
Национального банка.  

Новыми членами Совета НБУ назначены: первый заместитель главы 
Администрации Президента И. Акимова, советник Президента П. Гайдуцкий, 
заместитель главы Администрации Президента – руководитель Главного 
управления по вопросам судебной реформы и судоустройства А. Портнов, 
заведующий кафедры финансов Киевского национального экономического 
университета им. Вадима Гетьмана В. Федосов, глава СБУ В. Хорошковский и 
советник Президента Р. Шпек (МинПром (minprom.com.ua). – 2010. – 17.04).  

 
*** 

Прем’єр-міністр України М. Азаров доручив Київському міському голові             
Л. Черновецькому негайно припинити порушення законодавства про охорону 
пам’яток щодо Києво-Печерської лаври і Софії Київської, запровадити 
тимчасовий мораторій на відведення земельних ділянок і ведення будівельних 
робіт в охоронній зоні цих національних заповідників. Водночас меру доручено 
передати матеріали щодо порушників законодавства до правоохоронних органів. У 
свою чергу правоохоронні та контрольні органи отримали доручення вивчити й 
оцінити ситуацію. 

Прем’єр-міністр України наполягає, щоб було створено програму захисту 
історико-культурної спадщини Києва – як складову частину генерального плану 
розвитку столиці. 

«Ми підводимо риску під періодом хаотичної забудови і перебудови Києва, 
коли місто рвали на шматки, – заявив М. Азаров. – Кияни повставали проти цього 
самі, тепер разом з ними – уряд» (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 
17.04).  

 
*** 

Кабинет Министров Украины поручил профильным ведомствам изучить 
возможность вместо пенсии за выслугу лет для военнослужащих ввести 
понятие пенсии по возрасту на льготных условиях, которая начисляется 
только после достижения военнослужащими пенсионного возраста. 

Об этом сказано в законопроекте «О внесении изменений в некоторые законы 
Украины по вопросам пенсионного обеспечения военнослужащих и некоторых 
других лиц». 

Законопроект предусматривает вместо понятия пенсия за выслугу лет ввести 
понятие пенсия по возрасту на льготных условиях. 

Законопроектом предлагается установить возможность получения пенсии 
исключительно после достижения мужчинами-военнослужащими 55-летнего 
возраста, женщинами-военнослужащими – 50-летнего в случае, если они имеют на 
день увольнения со службы выслугу 20 лет и більше (Утро-Украина 
(www.utro.ua). – 2010. – 19.04).  
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*** 

Питання про створення Європейського українсько-польського 
університету обов’язково буде вирішено вже поточного року. Про це заявив 
віце-прем’єр-міністр України В. Семиноженко. 

За словами віце-прем’єр-міністра, Українсько-Польський університет стане 
справжньою інноваційною моделлю вузу. «Це Болонська система в дії. Проект 
спільного Університету наповнює реальним змістом поки що здебільшого 
декларативні наміри України приєднатися до Європейського простору вищої 
освіти», – підкреслив він (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 17.04).  

 
*** 

Вице-премьер-министр по экономике С. Тигипко выступает против 
планов по созданию сети государственных аптек на базе госпредприятия 
почтовой связи «Укрпочта».  

«Я наложил вето на создание государственной сети аптек на базе 
«Укрпочты». Я все сделаю для того, чтобы этого не было. Нам еще на почте аптек 
не хватало», – сказал вице-премьер.  

Ранее правительство Ю. Тимошенко планировало создать на базе 
«Укрпочты» сеть государственных аптек (Політрада (politrada.com). – 2010. – 
17.04).  

 
*** 

Міністр юстиції України О. Лавринович прогнозує, що законодавчу 
реалізацію судової реформи в Україні планується завершити до кінця поточної 
сесії Верховної Ради. Про це він заявив під час зустрічі з Послом США в Україні 
Дж. Теффтом, яка відбулася в українському Мін’юсті. 

На сьогодні, за словами О. Лавриновича, триває робота зі співставлення 
різних пропозицій, що вносяться експертами, залученими до роботи над судовою 
реформою. Планується також використати раніше напрацьований багаж. 

Пріоритетом майбутньої реформи судоустрою в Україні міністр юстиції 
назвав процесуальне законодавство. При цьому удосконалення процесуальних 
норм відбудеться у прив’язці до нової системи судів, що буде запроваджена в 
Україні. На сьогодні, за словами О. Лавриновича, триває робота над законодавчим 
визначенням такої системи. 

У рамках судової реформи буде ухвалено нову редакцію закону про 
судоустрій. Серед іншого, планується змінити систему формування суддівського 
корпусу, запровадити автоматичний розподіл справ у судах тощо. 

Буде розроблено нову редакцію Кодексу адміністративного судочинства. 
Суттєві зміни будуть внесені до Господарського та Цивільного кодексів 
(Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua). – 2010. 
– 19.04).  
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*** 

Міністр економіки України В. Цушко повідомив, що виробництво в 
Україні починає активно відновлюватися не лише через пожвавлення 
світового попиту та покращення цінової кон’юнктури, а й внаслідок 
поступового покращення внутрішньої економічної ситуації.  

Так, за підсумком січня-березня спостерігалося суттєве прискорення темпів 
приросту промислового виробництва до 10,8 % проти 8,8 % у січні-лютому. 
Зростання виробництва відбулося за всіма основними видами промислової 
діяльності: у видобувній (+2,9 %), переробній промисловості (+12,8 %) та у 
виробництві й розподіленні електроенергії, газу та води (+13,6 %). 

Крім того, позитивну динаміку розвитку впродовж тривалого періоду 
продовжує демонструвати сільськогосподарське виробництво. Так, за підсумком 
січня-березня його приріст становив 5,3 %. При цьому в сільськогосподарських 
підприємствах зростання обсягів виробництва прискорилося до 12,6 % (проти    
12,4 % у січні-лютому) (ІМК (www.intermedia.org.ua). – 2010. – 19.04).  

 
*** 

Претензии Румынии на украинский остров Майкан являются 
безосновательными. Об этом заявил министр иностранных дел Украины            
К. Грищенко. «У нас нет сомнений, что претензии, которые выдвигаются, не 
имею никаких правовых оснований», – сказал он. 

К. Грищенко также заявил, что Украине не собирается отдавать кому-либо 
свою территорию. «Мы очень внимательно отслеживаем любые проявления 
посягательств на нашу территорию, даже если это клочок земли где-то посередине 
реки. Мы никому ничего не отдаем и не собираемся этого делать», – подчеркнул 
министр (МинПром (minprom.com.ua). – 2010. – 17.04).  

 
*** 

Міністерства освіти і науки України і Росії планують провести єдиний 
урок пам’яті, присвячений 65-річчю Перемоги у Великій Вітчизняній війні. 
Міністри освіти України і РФ Д. Табачник і А. Фурсенко домовилися про 
проведення такого уроку під час засідання гуманітарного підкомітету українсько-
російської міждержавної комісії, що проходило 7–8 квітня в Москві. Урок 
планується провести у квітні-травні в усіх школах України і Росії (INTV 
(www.intv.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Новое руководство Госпотребстандарта инициировало проведение 
проверки органа по сертификации государственного предприятия Украинский 
научно-исследовательский и учебный центр проблем стандартизации 
сертификации и качества (УкрНДНЦ). С этой целью были направлены 
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соответствующие документы в прокуратуру города Киева и КРУ. Объектом 
проверки станет финансово-хозяйственная деятельность предприятия, которое 
входит в структуру Госпотребстандарта.  

Однако предварительные результаты проверки специальной комиссии уже 
показали наличие серьезных нарушений в сфере сертификации и качества. В 
частности, несоблюдение процедур отбора, игнорирование требований 
Минздрава, проведение следований в лабораториях, которые находятся вне 
системы Госпотребстандарта. « Проверка коснулась лишь небольшого сегмента 
деятельности предприятия, но уже выявлены нарушения. Поэтому мы обратись в 
прокуратуру и контрольно-ревизионное управление столицы, для проведения 
дальнейших проверок», – заявил новый глава Госпотребстандарта О. Поволоцкий 
(Версии.com (www.versii.com). – 2010. – 19.04). 

 

ПОЛІТИКА 
 
Более половины населения Украины верит, что Президент Украины            

В. Янукович сможет улучшить ситуацию в экономике страны. 
Об этом сообщил генеральный директор украинского офиса Международного 

исследовательского агентства «IFAK» С. Говоруха. Согласно опросу агентства 
«IFAK», 51 % опрошенных в целом согласны с тем, что В. Янукович на посту 
Президента сможет улучшить ситуацию в экономике Украины; 26 % – и согласны, 
и нет; 20 % – в целом не согласны; 3 % – затруднились ответить. 

48 % уверены, что В. Януковичу удастся стабилизировать политическую 
ситуацию в Украине; 42 % верят, что глава государства сможет улучшить жизнь 
простых людей; 73 % считают, что В. Янукович сможет улучшить отношения 
Украины с Россией. 

63 % респондентов считают, что В. Янукович должен принять в первую 
очередь меры для преодоления кризиса, 45 % – активизировать борьбу с 
коррупцией, 35 % – наладить отношения с Россией, 27 % – вернуть государству 
незаконно приватизированные предприятия, 23 % – активизировать борьбу с 
преступностью, 18 % – уменьшить налоги для малого и среднего бизнеса, 13 % – 
объединить запад и восток Украины, 7 % – предпринять реальные шаги по 
евроинтеграции (получению членства в ЕС и НАТО), 7 % – распустить Верховную 
Раду и провести досрочные выборы, 2 % – затруднились ответить. 

«Стартовые позиции ожиданий украинцев относительно нового весьма 
выражено высокие», – отметил С. Говоруха (Версии.com (www.versii.com). – 2010. 
– 19.04). 

  
*** 

Лідер політичної партії «Фронт змін» А. Яценюк критикує Державну 
програму економічного і соціального розвитку України на 2010 р., внесену 
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урядом і прийняту в першому читанні Верховною Радою.  
Лідер «Фронту змін» зазначив, що даною програмою уряд не поставив чітких 

цілей і конкретних реформ: «Я чув від Прем’єра і віце-прем’єра про те, що вони 
хочуть реформ. Але чому всі реформи звелись до підвищення тарифів для 
населення і до підвищення податків. Це не реформа».  

А. Яценюк підкреслив, що найважливіше завдання сьогодні для країни – 
подолання безробіття. При цьому, зазначив він, проблему безробіття можна 
вирішувати спільно з розбудовою інфраструктури в Україні. Ще одним шляхом 
вирішення питання безробіття має стати створення умов для розвитку в країні 
малого і середнього підприємництва: «Цілі оповідання пишуть про те, як йому 
треба допомагати. Треба почати з того, що не треба йому шкодити. Треба 
забезпечити в цьому році кредитування малого і середнього бізнесу». 

За словами А. Яценюка, уряду треба розробити програму забезпечення 
українців житлом. «Це три базових пункти, які абсолютно для мене були б 
зрозумілі. Це можна зробити протягом поточного року», – зазначив політик 
(Фронт змін (frontzmin.org). – 19.04). 

 
*** 

Член Політради «Нашої України» А. Парубій вважає, що В. Янукович 
боїться приїжджати до Львова і вже вдруге скасовує свої візити, дізнавшись 
про масові акції протесту, які готуються.  

 «Дуже сумно, коли Президент країни є нев’їздний в цілий ряд областей своєї 
держави і боїться своїх людей, свого народу. В. Янукович так і не став 
Президентом України, а відчуває себе лише Президентом одного регіону», – 
зазначив політик.  

Водночас А. Парубій наголосив: «Якщо В. Янукович боїться приїхати до нас, 
ми приїдемо до нього». «Якщо політика В. Януковича не буле змінена, вже в 
травні політичні партії, студентські, громадські організації організують похід до 
Києва, щоб під стінами адміністрації Президента продемонструвати позицію 
українців», – сказав «нашоукраїнець» (Центральний інформаційний сервер 
«Наша Україна» (www.razom.org.ua). – 19.04). 

 
*** 

Українська громадськість не терпітиме спроб новоявлених можновладців 
підлаштувати український інформаційний простір під потреби реалізації 
російських інформаційних доктрин. Про це заявила речник В. Ющенка             
І. Ванникова. 

На її переконання, сьогоднішні кроки нової влади щодо початку 
деукраїнізації інформаційного простору й проведення курсу на його поступову 
русифікацію виглядає як спроба «прощупати грунт» й з’ясувати, чи ці дії 
викликатимуть серйозний спротив українського суспільства, чи ні. 

Саме тому, за її словами, зараз більшість таких кроків робиться руками 
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чиновників другого ешелону: міністра освіти, голови Одеської ОДА, керівництва 
НТКУ. 

«Головне завдання усіх проукраїнських сил у цій ситуації не мовчати, а 
голосно, публічно і безкомпромісно висловлювати свою незгоду з діями 
нинішньої команди», – заявила І. Ванникова (Центральний інформаційний 
сервер „Наша Україна” (www.razom.org.ua). –2010. – 19.04). 

 
***  

В Киеве состоялся І съезд партии «Украинская платформа», созданной 
народным депутатом П. Жебривским («Наша Украина – Народная 
самооборона»). П. Жебривский определил задачи своей политической силы и 
объявил о ее приверженности национально-демократическим ідеалам (Четверта 
Влада (www.4vlada.net). –2010. – 19.04).  

 
*** 

Сумська обласна організація Народного руху України закликає українське 
суспільство проявити громадянську позицію і відстояти державницькі 
цінності. Про це йдеться в заяві крайової ради СОО НРУ.  

«З приходом до влади В. Януковича та Партії регіонів в Україні 
розпочинаються згубні процеси, про які попереджали націонал-демократичні 
сили. Прикро, що нова влада не усвідомила те, що національні інтереси – понад 
усе. Вперше за роки незалежності України під ударом опинились українські 
цінності: наша мова, віра, культура та історія.  

Своїми послідовними кроками Президент України В. Янукович наочно 
демонструє, що для нього існує лише одна конфесія – Російська Православна 
Церква. В той же час владою ігноруються престоятелі українських церков.  

В той же час 9 травня вулицями нашої столиці крокуватимуть російські 
федеральні війська. Дивує те, що в цей час Президент України перебуватиме на 
параді в сусідній, а не своїй державі. Складається враження, що він зневажає 
Україну, її героїв, її страждання, її загиблих», – йдеться в заяві (Oфіційний сайт 
Народного Руху України (www.nru.org.ua). –2010. – 19.04). 

 
***  

Экс-премьер Ю. Тимошенко намеревается провести онлайн конференцию. 
Об этом в сообщает ее официальный сайт.  

«В скором времени состоится онлайн-конференция с Юлией Тимошенко», – 
говорится на сайте. Темой конференции является «Сворачивание демократии в 
Украине, есть ли пути противодействия?»  

Вместе с тем отмечается, что дата и время проведения конференции будет 
сообщено позднее (Сегодня (http://www.segodnya.ua). – 2010. – 20.04). 

 
***  
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Партія «Вперед, Україно!» змінила назву на «Народна Самооборона». Про 
це повідомляє Міністерство юстиції. 

«У зв’язку зі зміною назви та місцезнаходження організації, партії видано 
нове свідоцтво. Відповідний наказ підписав міністр юстиції О. Лавринович», – 
зазначається в повідомленні. 

Водночас депутат О. Новіков, який є в. о. глави партії, повідомив, що перед 
рішенням про перейменування тривали дискусії про перейменування.  

«Але після виборів 2010 року актуальність бренда «Народна самооборона» 
різко зросла. Тому ухвалили рішення про відповідне перейменування», – 
відзначив політик (Українська правда (http://www.pravda.com.ua). – 2010. – 20.04). 

 
***  

У п’ятницю, 23 квітня, Партія регіонів проведе з’їзд, на якому розгляне 
питання переобрання керівництва партії. Про це повідомляє прес-служба 
партії. 

На з’їзді передбачається виступ Президента В. Януковича.  
«Оскільки зал в Українському домі має недостатню місткість, можливість 

роботи працівників ЗМІ в звичному режимі буде ускладнена. Для зручності 
журналістів у приміщенні Українського дому буде обладнаний прес-центр, з якого 
вони зможуть стежити за ходом заходу», – йдеться в повідомленні (Українська 
правда (http://www.pravda.com.ua). – 2010. – 20.04). 

 
***  

Пророссийские организации Крыма приняли обращение к депутатам 
Верховной Рады АРК и Симферопольского городского совета, в котором 
призывают восстановить в Симферополе на историческом месте взорванный 
большевиками монумент Екатерины II.  

Как сообщили в пресс-службе Русской общины Крыма, соответствующее 
обращение принято сегодня в Симферополе в ходе митинга по поводу 227-й 
годовщины присоединения Крыма к России.  

«Мы обращаемся к депутатам Верховной Рады Автономной Республики 
Крым, Симферопольского городского совета с призывом принять все 
необходимые меры для восстановления памятника императрице Всероссийской 
Екатерине Великой в городе Симферополе, по указу которой был основан город», 
– сказано в резолюции митинга (Сегодня (http://www.segodnya.ua). – 2010. – 
20.04). 

 
***  

В Херсоне в связи с забастовкой сотрудников коммунального предприятия 
«Херсонэлектротранс» сегодня на маршруты не вышли все троллейбусы.  

Как сообщил директор предприятия «Херсонэлектротранс» С. Костючок, 
сотрудники предприятия находятся на территории троллейбусного депо и 
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намерены продолжать забастовку до полного погашения долгов по заработной 
плате.  

По словам директора предприятия, долг по зарплате за январь-март 2010 г. 
составляет 1 млн 470 тыс. грн. Она не выплачивается в связи с неперечислением 
из госбюджета компенсации за перевозку пассажиров льготных категорий. Долг 
государства перед предприятием «Херсонэлектротранс» за текущий год 
составляет 1 млн 700 тыс. грн.  

В свою очередь, вице-мэр Херсона по вопросам транспорта Ю. Христич 
сообщил, что в мэрии Херсона ожидают поступлений компенсации из госбюджета 
с 26 апреля.  

Также, по данным мэрии, на время забастовки в Херсоне на маршрутах 
увеличено количество автобусов общего пользования. На линии вышли            
100 дополнительных автобусов (Сегодня (http://www.segodnya.ua). – 2010. – 
20.04). 

 

ЕКОНОМІКА 
 
Уряд визначив бюджетні показники на 2011 р. Граничний дефіцит 

державного бюджету України в 2011 р. повинен бути обмежений 4,5 % валового 
внутрішнього продукту (ВВП), а частка перерозподілу ВВП через бюджет не 
повинна перевищувати 30,5 % ВВП.  

Таку декларацію цілей і завдань бюджету на 2011 рік (Бюджетну декларацію) 
затвердив Кабінет Міністрів постановою №315 від 19 квітня, яка оприлюднена на 
урядовому веб-порталі.  

Згідно з документом, розмір державного боргу має залишатися на економічно 
безпечному рівні до 40 % ВВП, а обсяг наданих урядом гарантій для реалізації 
інвестиційних та інноваційних проектів не повинен перевищувати 3 % ВВП.  

Крім того, намічено встановити питому вагу витрат на розвиток і надання 
кредитів орієнтовно на рівні 13-14 % усього обсягу видатків та надання кредитів 
держбюджету.  

Передбачається також активізувати роботу із залучення інвесторів в дорожнє 
будівництво, житлово-комунальне господарство, розвідку та видобуток корисних 
копалин на умовах державно-приватного партнерства, в тому числі з 
використанням механізмів концесій та угод про розподіл продукції.  

Бюджетна декларація також передбачає проведення податкової реформи 
шляхом прийняття Податкового кодексу до прийняття держбюджету-2011, 
зниження дефіциту Пенсійного фонду шляхом скорочення пільг зі сплати 
страхових внесків (Економічна правда (http://www.epravda.com.ua). – 2010. – 
20.04). 

 
***  
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За даними Державного комітету статистики України, індекс 
промислової продукції протягом січня-березня 2010 р. становив 110,8 % 
відповідно до аналогічного періоду минулого року. При цьому приріст 
виробництва у березні 2010 р. до аналогічного місяця 2009 р. становить 113,8 %, а 
березня до лютого цього року – 116,2 %.  

Зокрема, приріст виробництва у I кварталі спостерігається у металургійному 
виробництві та виробництві готових металевих виробів – 118,4 % (в порівнянні з 
січнем-березнем 2009 р.). Обсяг виробництва кольорових металів становить            
108,4 % до перших трьох місяців минулого року, труб – майже 111 %, а чавуну, 
сталі та феросплавів – 119 %.  

У хімічній промисловості ситуація склалась таким чином: у I кварталі цього 
року підприємства галузі спрацювали з приростом 129,8 %, обсяг виробництва у 
березні 2010 р. до березня 2009 р. склав 126,2 %, а березня цього року до 
попереднього місяця – 116,8 %. Позитивні тенденції виробництва протягом 
перших трьох місяців цього року продемонстрував і вітчизняний машинобудівний 
комплекс – 125,7 % в порівнянні з аналогічним періодом минулого року. Слід 
зазначити, що найвищі показники в галузі спостерігаються на підприємствах з 
виробництва залізничного рухомого складу – 214,7 % (січень-березень 2010 до 
аналогічного періоду 2009 р.) та майже 247 % становить співвідношення обсягів 
виробництва березня цього року до минулого.  

Що стосується легкої промисловості, то у I кварталі приріст склав 108,1 % у 
співвідношенні до аналогічного періоду минулого року. У березні цього року 
обсяг виробництва підприємств галузі в порівнянні з попереднім місяцем склав 
109,4 %, а в порівнянні з березнем 2009 року – 113 % (Урядовий портал 
(http://www.kmu.gov.ua). – 2010. – 20.04). 

 
*** 

ДПА: Перевірки банківських установ дали в бюджет 19,8 млн грн.  
У січні-березні 2010 р. забезпечено збільшення у 3,5 рази, або на 16,8 млн грн 

надходжень за результатами перевірок фінансових установ порівняно з 
аналогічним періодом 2009 р. Станом на 1.04.2010 р. до бюджету мобілізовано 
23,6 млн грн, з них за перевірками банківських установ – 19,8 млн грн, за 
перевірками небанківських установ – 3,8 млн грн (Урядовий портал 
(http://www.kmu.gov.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Нацбанк вирішив посилити норми видачі кредитів сільгоспвиробникам під 
заставу майбутнього врожаю.  

Тепер таку заставу зможе забезпечувати кредит у кращому разі на 50 %, а не 
на 80 %, як було донині, повідомляють ЗМІ з посиланням на постанову НБУ            
№ 180 від 13 квітня. 

Згідно з документом, для банків вводяться жорсткі коефіцієнти оцінки 
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вартості забезпечення при видачі кредитів під заставу майбутнього врожаю.  
При зниженні платоспроможності клієнта банк повинен зменшувати вартість 

застави у вигляді прав власності на майбутній урожай.  
Майбутній урожай приймається в забезпечення кредиту, і в резервах 

враховується лише 50 % застави для категорії «стандартна», 40 % – «під 
контролем», 20 % – «субстандартна» і 10 % – «сумнівна».  

Як відомо, донині рівень резервів під кредити аграрні визначався постановою 
«Про стимулювання кредитування економіки України».  

Цим документом передбачено три категорії оцінки застав для 
товаровиробників: 80 % – для «стандартних операцій», 70 % – «під контролем» і 
60 % – «субстандартних» (Економічна правда (http://www.epravda.com.ua). – 
2010. – 20.04). 

 
*** 

В Украине крупнейшие банки восстанавливаются после кризиса, и 
большинство из них вновь становятся прибыльными за счет получения 
процентных доходов. Учреждения снизили отчисления в резервы и процентные 
ставки по депозитам.  

Банкиры говорят, что не видят причин для ухудшения показателей, и 
готовятся к активному кредитованию со второй половины года.  

Данные о деятельности 14 крупнейших банков за I квартал свидетельствуют, 
что кризис в большинстве этих учреждений завершился. Убыток за три месяца 
показали лишь «УкрСиббанк» (716,93 млн грн), «Проминвестбанк»             
(151,53 млн грн), «Финансы и Кредит» (22,88 млн грн) и «Форум»             
(267,51 млн грн), тогда как остальные сумели получить прибыль.  

Основной статьей дохода банков был процентный доход по выданным ранее 
кредитам, а главными статьями расходов – уплата процентов по депозитам и 
другим привлеченным пассивам, а также отчисления в резервы. Активнее других 
резервы увеличивали «ВТБ Банк» (на 1,52 млрд грн), «ПриватБанк»             
(1,28 млрд грн) и «УкрСиббанк» (952 млн грн) (Сегодня (http://www.segodnya.ua). 
– 2010. – 20.04). 

 
*** 

Правительство готовит приватизацию стратегических предприятий 
Украины, продажа которых на сегодняшний день запрещена законодательно.  

Об этом во время круглого стола «Программа правительства Николая 
Азарова: профанация или план выхода из кризиса?» заявил А. Данилюк, 
руководитель Всеукраинского центра содействия предпринимательской 
деятельности.  

«В «Государственной программе социального и экономического развития 
Украины», которую подготовило правительство, предусматривается отменить 
запрет на приватизацию стратегических предприятий в оборонной 
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промышленности, ТЭК, ЖКХ и в других отраслях. Похоже, что в стране в 
ближайшее время не останется предприятий, которые не приватизированы» – 
сказал А. Данилюк. 

Также эксперт отметил, что в упомянутой программе правительства не 
предусматривается проведение анонсированных экономических реформ или 
снижения налогового давления на мелкий и средний бизнес. 

«Предприятия могут забыть об обещанных налоговых каникулах. Также, судя 
по программе, социальные расходы будут скорректированы, а реформы проводить 
никто не собирается» – отметил А. Данилюк (proUa (http://proua.com). – 2010. – 
20.04). 

 
*** 

На Южной железной дороге решили делить купе по половому признаку. 
Специальные купе для мужчин и женщин уже появятся в семи поездах с             
20 апреля.  

 В эксперименте на ЮЖД задействовали такие поезда: № 20/19 «Харьков–
Москва», №59/60 «Харьков–Одесса», №63/64 «Киев–Харьков», №81/82 «Харьков–
Симферополь», №111/112 «Харьков–Львов», №115/116 «Харьков–Трускавец», 
№621/622 «Харьков–Мариуполь». Всего для «однополых» поездок в этих поездах 
выделяют от 5 до 15 купе, больше всего экспериментальных «площадок» будет в 
поезде на Киев. «Несколько лет назад гендерный эксперимент не удался, но сейчас 
спрос прогнозируем значительный», – говорит начальник отдела вокзалов 
пасслужбы ЮЖД Р. Мова. За место в «М» и «Ж» дополнительных денег брать не 
будут, пассажир только должен будет уточнять кассиру, где он хочет ехать. 
Билеты в такие купе будут продаваться во всех пассажирских кассах (Сегодня 
(http://www.segodnya.ua). – 2010. – 19.04). 

 
*** 

Українське літакобудування відроджується. Понад шістдесят українських 
літаків АН-148 і АН-158 уже замовили у різних державах світу, про це повідомили 
на Державному авіабудівному підприємстві «Антонов».  

Державне авіабудівне підприємство «Антонов» планує побудувати 340 нових 
літаків «АН» до 2024 року, повідомив його керівник Д. Ківа (RE:public 
(republic.com.ua). –2010. – 19.04). 

 
*** 

 Сельскохозяйственное предприятие «Нибулон» и судостроительный 
завод «Вадан Ярдс Океан» спустили на воду ещё четыре новых несамоходных 
судна смешанного типа плавания «река-море», которые могут одновременно 
перевезти 18 тыс. т зерна, и объявили о дальнейших совместных планах. 
Теперь флот компании насчитывает 20 несамоходных суден и три буксира –            
1 речной и 2 прибрежного плавания. В плане на май спуск еще 4 несамоходных 
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суден (Версии.com (www.versii.com). –2010. – 19.04). 
 

*** 
НАК «Нафтогаз України» за 3 місяці 2010 р. реалізувала споживачам на 

20,2 % газу більше, ніж за аналогічний період 2009 р. Рівень оплати за спожитий 
природний газ всіма категоріями споживачів України становить 67,1 %. 

Основними боржниками з оплати за спожиту теплову та електричну енергію 
залишаються підприємства Держжитлокомунгоспу (39,9 % від загального обсягу 
боргу), вугільної промисловості (15,4 %), хімічної та металургійної промисловості 
(6,6 %), агрокомплексу (1,8 %) (Finance.ua (news.finance.ua/ua). –2010. – 20.04). 

 
 

 


